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To lærerstuderende om fusionen

Vores nye bedste venner?
Lalleglade hippier, lav faglighed og Fjällräven-rygsække. Fordomme er der nok af, men er de egentlig så forskellige fra os?

AF Ane Frida Osmundsen

Man  kan ikke lige mødes
med studiegruppen på
skolen, eller bare lige tager
til fredagsbaren. ..

Jeppe Jørgensen fra 1.
årgang på Blaagaard

1) Havde seminariets
beliggenhed betydning
for dig da du valgte
uddannelsesstedet?
1 ) Beliggenheden af
seminariet så jeg kun som
en fordel. Valget, for mig,
var blandt andet på
baggrund af de
studerende, jeg havde mødt
til åbent hus.

2) Hvad ville det betyde
for dig hvis Metropol
Læreruddannelsen blev
flyttet til en anden del
af hovedstadsområdet?
2) På Blaagaard/KDAS,
som ligger i Søborg, tager
det cirka en time med bus
fra København. Det
betyder at man ikke bare

lige mødes med
studiegruppen på skolen,
eller bare lige tager til
fredagsbaren. Dermed sagt
at jeg ville have mere
tilknytning til mit uddan-
nelsessted, hvis det var i
nærheden af København.

3) Hvordan ville du
have det med at
Metropol Læreruddan-
nelsen blev slået
sammen med et andet af
omegnens
lærerseminarier, f.eks.
Blaagaard?
3) Hvis det indebærer at
Metropol skal flytte til
Søborg, vil jeg synes, det
var ærgerligt for dem.
Hvis vi skal til Frederiks-
berg, er det fedt!

havde savnet.
På spørgs-målet om semi-
nariet dengang havde et
særligt ry, svarer ITO, at
Blaagaard havde ry som
det røde seminarium, og
var der demonstrationer,
var der altid en del folk
fra Blaagaard til stede.
Om fagligheden fortæller
ITO, at den dengang var
meget høj.

SemiNews udsendte vil
gerne vide, om det var
mere prestigefyldt at

uddanne sig til
folkeskolelærer dengang:
Jeg husker, hvor stolte
mine forældre var over, at
deres datter uddannede
sig til lærer. Jeg selv
fortalte, at jeg gik på
seminarium. Respekten
omkring lærergerningen
var større, og jeg sagde
gerne , at jeg læste til
lærer.

Det danske kongeriges
første seminarium, Blaa-
gaard, har eksisteret i
forskellige former siden
begyndelsen på Nørrebro
i 1791 og har fostret røde
lejesvende, som for-
fatteren Bjarne Reuter og
dansk børne-TVs nestor
Mogens Vemmer. I
kølvandet på ungdoms-
oprøret voksede den
politiske bevidsthed og
mulighederne for at gøre
noget aktivt som individ,
og her var Blaagaard med
på beatet. Det var måske
nok sådan, at Blaagaard
engang var et rødt
seminarium i forhold til
Frederiksberg og Zahles,
der måske mere havde et
ry som "overachievers",
men i 2011 er det nogle
andre ting, der karakte-
riserer læreruddan-
nelserne i Danmark. Det
at opfatte de andre
seminarier som kon-
kurrenter er historie. Nu
skal vi i stedet lære af
hinanden.

Blaagaard profilerer sig
som den læreruddannelse,
der tilbyder de studerende
flest muligheder: Man kan
vælge mellem en inter-
national-, science-, it- eller
innovationslinje, man kan
vælge et plusfag, og
fordybe sig ekstra meget i
et bestemt fag, og så kan
man selvfølgelig læse
enten om dagen eller om
aftenen. Blaagaard ud-
ærker sig desuden ved et
rigtig godt studiemiljø,
som de værner om og
holder i hævd. De
studerende på Metropol
synes sikkert, at vores
uddannelsessted er det
bedste i byen (og det er det
også), men det er altid en
god idé at huske også at
kigge udad.

Netværk
Det er utroligt vigtigt med
et godt netværk, både som
studerende, og senere når
man skal ud på
arbejdsmarkedet, så
hvorfor ikke vælge den
oplagte mulighed: andre

lærerstuderende. Det er
oplagt at udveksle idéer
og inspirere hinanden
fagligt og socialt. Og
hvordan kan det så lade
sig gøre i praksis? Det
kunne være gennem et
tværfagligt forløb for en
enkelt årgang, der sætter
fokus på de to seminariers
forskelle og ligheder, eller
på fordele og ulemper ved
at tage et semester i
udlandet. Det kunne også
være en gæste-fredagsbar,
hvor studerende fra det
ene seminarium kom som
gæstebartender .
Eller hvad med et fodbold-
stævne, en volley-
turnering eller en
streetbasket-turnering?

Mulighederne er mange,
så lad os gøre noget ved
det: bolden er hermed
givet op til venskabskamp
mellem Metropol og
Blaagaard!

Interwiev med Ingelise
Thye Osmundsen
Ingelise Thye Osmundsen
(ITO) er nu pensioneret,
men startede på Blaa-
gaard Seminarium august
1962, som 18-årig. Da hun
ikke var student, tog
uddannelsen 5 år i alt: 1
forberedende år med
eksamen i alle alminde-
lige skolefag, derefter 4
reelle studieår. Hun af-
sluttede med lærer-
eksamen i 1967 og under-
viste 37 år i folkeskolen.

I skoleåret 1962-63, da ITO
startede på sit studie,
havde Blaagaard Semin-
arium stadig til huse på
Kapelvej (Nørrebro). Det
var meget sammentrængt
med en masse mellem-
timer ingen kantine så de
studerende var derfor
spredt for alle vinde.

Da seminariet året efter
rykkede ud til Gynge-
mosen, ændrede meget
sig. Her var alle de
faciliteter, de studerende

Louise Mølholt Seve-
rinsen hold 2904

1) Havde seminariets
beliggenhed betydning
for dig da du valgte
uddannelsesstedet?
1) Ja det havde det i høj
grad. Jeg tænkte praktisk
i. form af offentlig
transport, da jeg søgte om
optagelse på Frederiks-
berg. Jeg vidste at det var
nemt at komme til og fra
hvor jeg boede på
daværende tidspunkt.

2) Hvad ville det betyde
for dig hvis Metropol
Læreruddannelsen blev
flyttet til en anden del

af hovedstadsområdet?
2) Jeg ville naturligvis
fortsætte, men det ville
være smadder ærgerligt
,da langt de fleste af
uddannelsens studerende
bor i København.

3) Hvordan ville du
have det med at
Metropol
Læreruddannelsen blev
slået sammen med et
andet af omegnens
lærerseminarier, f.eks.
Blaagaard?
3) Det ville jeg have det
helt fint med. Hvis bare vi
ikke skulle flytte til Søborg
:)

Det ville være smadder
ærgerligt at skulle væk
fra Frederiksberg

Respekten omkring lærergerningen var væsentlig højere dengang, både hos elever, forældre og det øvrige samfund...

Blaagaard havde ry som det røde seminarium, og var
der demonstrationer for dette og hint, var der altid
en del folk fra Blaagaard til stede. ..

Ingenlise udenpå
sin blåbog fra 1967

Ansvarshavende redaktør for denne avis er: Kenneth Reinecke Hansen. Ansvaret omfatter ethvert krav, som i forbindelse med medieansvarsloven kan eller skal rettes mod den
ansvarshavende redaktør, herunder alle krav, som strafferetligt, medieretligt, ophavsretligt eller lignende måtte blive rettet imod udformningen og anvendelsen af tekst og illustrationer i såvel
redaktionelle tekster som annoncer. Ekstra Bladets redaktør er uden ansvar for nærværende blads indhold.
Aprilsnar: Ane Frida Osmundsen, Luise Brix Kjelgaard, Niclas Isaksen. Bagsiden: Lisbeth Dyhr Frandsen, Mads Nicolai Møller, Mathilde Blak Madsen. Livsstil og kultur: Camilla Tolbod Sørensen,
Julie Rudbæk, Line Bay-Smidt, Louise Marie Sørensen, Mette Roed Nielsen. Nyheder: Martin Johannsen. Øl: Allan Sebastian Lindsay, Jesper Albér Borré, Lasse Rønnow Apel, Sisse-Sofie Koefoed
Madsen.
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FORTID?
Rygter florerer i vild forvirring om, hvorvidt læreruddannelserne på Frederiksberg skal
fusionere med Seminariet Blågaard . Redaktionen på SemiNews har febrilsk jagtet
sandheden på disse rygter, men det har været umuligt at få udtalelser fra ledelse eller
politikere. Der er hermetisk lukket for kommentarer, hvilket måske er med til at
bekræfte, at rygterne i en eller anden grad taler sandt?  Synger læreruddannelserne på
Frederiksberg  på sidste vers?

ER SEMINARIET PÅ
FREDERIKSBERG

DE NYE LOKALITETER?
Rygtet siger, at det nye superseminarium skal ligge i Dragør.

FOTO: TAAVI LUHA

Hvad betyder det for Jonas?

Jonas Folmer Hansen

1)Havde seminariets
beliggenhed betydning
for dig, da du valgte
uddannelsesstedet?

Nej overhovedet ikke, jeg
havde søgt på alle tre
seminarier i København;
Frederiksberg, Zahle, og
Blaagaard

2) Hvad ville det betyde
for dig, hvis Metropol
Læreruddannelsen blev
flyttet til en anden del
af hovedstadsområdet?

Uhhh den er svær, jeg kan
ikke forestille mig at læse

til lærer et andet sted end
på Frederiksberg Semi-
narium.

3) Hvordan ville du
have det med hvis
Metropol
Læreruddannelsen blev
slået sammen med et
andet af omegnens
lærerseminarier, f.eks.
Blaagaard?

Det ville jeg nok have det
lidt svært med. Vi er jo i
forvejen rigtig mange
herude, så det ville jo helt
sikkert betyde, at man
skulle flytte seminariet

Efter små 50 minutter
med offentlig transport
fra Frederiksberg an-
kommer SemiNews ud-
sendte til den grund, der
efter kilder i Region

Hovedstaden skal huse
multi-seminariet
Beliggenheden ved Drag-
ør er i smukke omgivelser
tæt på vand og skov. Det
bliver spændende at følge

byggeriet og at se hvilke
nye faciliteter og tiltag
dette multiseminarium vil
få. Man kunne drømme
om et reelt it-seminarium,
hal, og en teater-sal.

Efter massive neds-
kæringer indenfor Profes-
sionshøjskolerne
Metropol (besparelserne
er anslået til et beløb på
144 millioner kroner i
2011) har økonomien nået
et punkt, hvor smerte-
grænsen er overskredet.
UCC Blaagaard lider også
under store finansielle
problemer og skal spare et
sted imellem 160 og 170
millioner, hvilket allerede
har haft store konse-
kvenser, og som er
kommet til udtryk igen-
nem fyringer, færre
undervisningstimer osv.
Regeringens genopret-
ningsplan og finanslov
har betydet besparelser så
store, at det nu direkte
rammer kerneydelserne
på vores seminarium. For
de studerende betyder det
bl.a. et rekordlavt antal
undervisningstimer og
utilstrækkelig vejledning.

Rygter florerer, og et af de
rygter som går igen er at
Læreruddannelsen Metro-
pol på Frederiksberg og
UCC Blaagaard skal
fusionere til et multi-
seminarium, der skal
ligge i Dragør. Det er den
eneste mulighed for at
sikre et økonomisk og
fagligt stærkt fundament.
På trods af at
Læreruddannelsen Zahle
også hører under
Professionshøjskolen
UCC, vil de ikke blive
berørt af fusionen, da det
geografisk set er tænkt
således, at de skal dække
indre København, mens
det nye multi-seminari-
um skal betjene
yderpunkterne af hoved-
staden. De første spad-
estik til dette enorme
byggeri, er blevet taget
ude i Dragør og det
forventes at blive et af
verdens førende udan-
nelsesinstitutioner med

henblik på nytænkning og
teknologi. Det forventes
ligeså at bygningerne
kommer til at stå klar i
sommeren 2013. Det vil
sige, at lærerstuderende
fra Frederiksberg og
Blaagård IKKE skal møde
op på deres respektive
seminarier efter som-
meren 2013, men ude i nye
omgivelser i Dragør.
Metropol har i en
årrække været ramt af
finanskrisen og har haft
store vanskeligheder med
at opretholde den høje
standart på deres
uddannelser. Derfor kan
rygterne være sande? Der
skulle efter sigende være
kaldt til ekstraordinær
generalforsamling i efter-
året, hvor bl.a. pressen vil
være stærkt repræ-
senteret.

AF: ANE FRIDA OSMUNDSEN, NICLAS ISAKSEN

FOTOGRAF: TAAVI LUHA

AF: NICLAS ISAKSEN

Jonas Folmer Hansen

Jonas fra Frederiksberg
Seminarium

Jonas ser helst, at
tingene forbliver
uændret da han er utrolig
glad for studiemiljøet og
omgivelserne på
Metropol
læreruddannelserne
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Oplæsning når det er
bedst
Igen i år blev HCA-oplæsningskonkurrencen afholdt
på Læreruddannelsen Metropol. Selvom der var få
tilmeldte, var det en spændende og intens
oplevelse. Jens Michael Nielsen løb med sejren.

Fællesskab i fuld flor

AF MARTIN JOHANNSEN

AF MARTIN JOHANNSEN

FOTO: Martin Johannsen

Datingauktionen er et
koncept, hvor 3 drenge og
piger bliver auktioneret
væk.

Pengene går i foreningens
kasse, som de bruger til at
arrangere ture for.

Fællesskabet blomstrer
FredsDating har allerede

planlagt en lang række
ture, hvoraf den første, en
curlingtur, løb af stabelen
d. 26/2. Foreningen har
også ideer om picnic i
Frederiksberg Have, en
tur til Damhuskroen,
madkurser, hvor singler
kan grisse hinanden til,
kanoture og meget meget
mere.

FredsDating er det nye-
ste skud på stammen i
vores foreningsliv. Line
Graucob, og Kaspar
Frederik Thom står
bag.
Hvad er meningen med
foreningen?
Kaspar fortæller.

Hvad er ideen bag
FredsDating?
FredsDating er først og
fremmest en forening, der
er baseret på at skabe
venskaber og fællesskaber.
Tanken er, at det opnås
gennem fællesskab på
tværs af årgange og hold.

Er det ikke det, man
laver til fredagsbaren?
FredsDating er ikke det
samme som fredagsbaren,
Kaspar forklarer her
hvorfor:

FredsDating arrangerer
ture, der ikke er baseret
på, at man skal være
påvirket af alkohol. Det
kan være curling-,
kanoture, picnic osv.
Desuden er tanken, at man
kan få FredsDating til at
arrangere ture - Hvis man
nu gerne vil til en koncert,
så kan man hive fat i
FredsDating og få dem til
at arrangere turen og på
den måde få nogen til at
tage med.

Opblomstrende
forening!
FredsDating er en spir-
ende forening med masser
af liv. Vi har tjekket deres
hjemmeside, for at se
hvad der rører sig.
Foreningen har planlagt
to årlige tilbagevendende
events; Speeddating og
Datingauktionen.
Speeddating kommer til at
blive efterårssemesterets
første event. Dette bliver
en dag, hvor alle kan
deltage, og man har
muligheden for at melde
sig ind i foreningen.

Det er ganske vidst
Vinderen blev som sagt
Jens Michael Nielsen, en
mand med en behagelig
dyb stemme og en
knivskarp imitation af
både høns, ugler og haner.
Han læste det kendte H.C.
Andersen-eventyr, "Det er
ganske vidst", højt for de
spændte tilhørere med en
indlevelse og fortolkning,
der var den fynske
forfatter med den skøre
hat, værdig.
Jens Michael Nielsen skal
forsvare skolens ære den
4. april 2011 i Odense. Hvis
han vinder, vil han,
udover en ufravigelig ære,
marchere hen ad vejen til
Sjælland med lommen
fuld af 3000 danske
kroner, og måske et
mystisk fyrtøj.
Her på redaktionen
krydser vi alle vores fjer-
penne for, at Jens Michael

Nielsen går hele vejen, og
at H.C. Andersens hat
passer hans hoved.

Blachmann, Rosendahl
og Nielsen
HCA-oplæsningskonkur-
rencen 2011 løb temmelig
stille af staben. Mang-
lende reklame for
arrangementet gjorde, at
der mødte fire deltagere,
to (og en halv) arrangør,
to dommere og en enkelt
publikummer op, i lokale
328 den 10. marts 2011.

Men helt så stille gik det
jo alligevel ikke for sig,
for som vinderen Jens
Michael Nielsen udtrykte
det: Der er sgu knald på
ham H.C. Andersen! Fire
meget forskellige udgaver
af tre H.C. Andersen
tekster blev oplæst med
teatralsk mine og
kontrollerede stemmer,
mens dommerne Thomas
Blachmann og Pernille
Rosendahl, (forklædt som
retorik- og dansklærere
Jan Mikael Alstrup Fogt
og Simon Skov Fougt)
lagde ansigtet i seriøse
folder.

Dommen
Dommeren Simon Skov
Fougt fortæller om
hvordan dagen forløb:

Det var en fantastisk
oplevelse. Det er ærgerligt,
at der ikke var flere med,

men det fåtal af deltagere,
der var, gjorde indtryk. De
formåede at give kendte
tekster nyt liv. Det var dybt
fascinerende. Det er fedt
når en tekst, der bliver
læst højt, bliver læst højt
med så meget forarbejde.

Hvorfor oplæsning?
Det er et værktøj som alle
lærere bør tilegne sig.
Desuden er det faktisk en
del af prøven i dansk at
læse op.

Årligt event
Oplæsnings-
konkurrencen er en årligt
tilbagevendendeevent.
Dansklærerforeningen
står bag konceptet og
seminariet har taget det
til sig. Dommerne kom-
mer med feedback og gode
råd, som alle sprog-
studerende kan bruge.
Både sprogligt og retorisk.

FOTO: Andreas Brink Larsen

Hjemmeside:
http://
www.sites.google.com/
site/fredsdating/

Antal medlemmer: 12
Formand: Line Graucob

"Det er et værktøj
som alle lærere bør
tilegne sig.
Desuden er det
faktisk en del af
prøven i dansk at
læse op. "

Dette års deltagere:

-  Jens Michael Nielsen
- Sisse-Sofie Koefoed
   Madsen
- Kirsten Scheel-Whitte
- Mikael Nielsen

- Finalen finder sted d. 4
april 2011  i Fyrtøjet, Hans
Jensens Stræde 21, 5000
Odense kl. 12.

- Grundlaget for
konkurrencen, som er
baseret på H.C. Andersens
tekster, er at hans eventyr
har en central rolle i den
danske folkeskole samt at
fremme samspillet mellem
det talte og skrevne sprog.

- Dansklærerforeningen står
bag.

Dommerne:
- Simon Skov Fougt
- Ja n Mikael Alstrup Fogt

- Foreningen har siden 2003
arrangeret H.C. Andersen
oplæsningskonkurrencen
for både 7. klasser og
lærerstuderende.
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Footballers
forår
Nyt fodboldprojekt taler til din indre
footballer

Praktikanter  elevernes kæledægger?
AF MARTIN JOHANNSEN

AF SISSE-SOFIE KOEFOED MADSEN

Foto: Allan Lindsay

Konstant i udvikling
Med
UrbanFootballers.com
skal der i første omgang
skabes en database med
fodboldbaner i ens
område. Man vil kunne
finde fodboldbaner i det
område, man ønsker,
samtidig med, at man vil
få informationer om

Praktikken er overstået.
De studerende på
Læreruddannelsen
Metropol har været spredt
for alle vinde for at dele
ud af deres enorme viden.
Alle fra 1.-4. år har
henover vinteren været i
praktik. Men hvad synes
eleverne egentlig?

Hjemme igen
Praktikken er (vel)
overstået for stort set alle,
og det er på tide, at vi ser
os selv efter i bedene.
Hvad gjorde vi godt, og
hvad gjorde vi skidt? Vi
skal lære af vores fejl og
forbedre os til næste gang,
så vi ser indad og går i
tænkeboksen. Men vent

nu lidt, hvad med at
spørge de elever vi har
undervist? De må om
nogen kunne fortælle os,
hvordan det er gået. Har
Marie råbt for meget? Var
Robert dum at høre på?
Eleverne skal gå så
grueligt meget igennem,
når der kommer et nyt
hold praktikanter, som
ikke kan finde hoved og
hale i noget som helst.
Hvem skulle sige hvad?
Hvem tænder for
projektoren? Hvem råber
navnene op? Alle disse
småting bliver der taget
stilling til, især hos de 1.
års studerende, som
aldrig har været ude i
praktik før. Man må gå ud

fra, at de studerende på 4.
årgang efterhånden har
styr på det.

Hvad er sjovt?
Seminews skribenter har
været praktikanter på
bl.a. Skovshoved Skole, og
tilbagemeldingen var god.
En elev i 6. klasse udtaler,
at det var spændende at
prøve nye lærere, men at
de ikke brød sig om
emnet, som faktisk var
artikler! Eleven har nok
ret. Kan vi virkelig huske,
hvad vi syntes var sjovt,
den gang vi gik i
folkeskole? Praktikanter
vælger altid emner som er
relevante og interessante,
jovist , men for hvem?

Var det fedt at have
praktikanter?
Det var sjovt at have
praktikanter. Det var
dejligt, at man kunne
grine sammen med dem,
men at de stadigvæk var
seriøse i timerne. - Emma

Det var okay . - Markus

Altså, det var okay, men
det var ikke altid, det var
lige sjovt. - Christian

De kender os kun som
praktikanter, så man kan
diskutere hvor ærlige
deres svar er, men som
med alt andet, skal man
høre sandheden fra børn
og fulde mennesker.

baner i kvarterer og i
byer, samt møde nye mod-
standere. Sitet vil skabe et
aktivt community med
uanede muligheder for
indbyrdes kampe,
profiler, rating/scores og
turneringer med egne
hold.

UrbanFootballers.com
Fodbold og forår hænger
unægteligt sammen! Solen
skinner, pigerne har
rosenkinder, og man
glæder sig for sygt til at
komme ud med boysne for
at spille bold! Sådan lyder
det fra en af de hemmelige
udviklere af det nye
fodboldkoncept
urbanfootballers.com, der
skal gøre det nemmere at
komme til fodboldbaner
tæt på.

Grundidéen for konceptet
bygger på en hjemmeside,
hvor man gennem en
Google Earth base kan
finde og tilføje baner, så
det er nemmere at komme
til at spille fodbold,
hvorend du er.

Vi har fanget en af de
hemmelige udviklere til
en snak om konceptet;
hvad de vil, og hvorfor det

Nemmere at spille bold
Jeg elsker at chille rundt
med drengene på cyklen,
ind og ud af Københavns
gader, på udkig efter en ny
lækker bane eller bare nye
modstandere. Det er nu
blevet endnu nemmere,
ikke kun for mig, men for
alle som, elsker bold og
ikke kun gadebold.
UrbanFootballers.com gør
det nemt at finde de
lækreste baner .

Missionen
"Whoop whoop" tænker
du, men hvad vil de med
det, og hvad er deres
mission?

På sitet kan man se, at
konceptets udviklere vil
gøre det nemmere for
fodboldspillere verden
over at komme til at spille
bold. De vil skabe
mulighederne for at
udforske og opdage nye

banen og andre faciliteter.

Det giver også en
mulighed for ruteplan-
lægning, streetview og
areaview med tilhørende
baneoversigt. Urban
Footballers vil være
simpelt, enkelt og nemt
for spilleren at bruge, da
det er designet til, at man
deler informationer om
kendte/ukendte
fodboldbaner, så sitet hele
tiden udvikles i den
rigtige retning.

Urban Footballers bygger
udelukkende på
spillerdeltagelse med stor
fokus på feedback fra
spillerne, så vi hele tiden
udvikler os i fodboldens
tegn. Vi er ægte , siger en
hemmelig udvikler.

Det svedigste site ever
Hvis du er interesseret i at
trille en bold eller det, der
er vildere, sidder du
garanteret nu og tænker,
som hjernerne bag , OMG,
det må jo være det
svedigste site ever!!. så må
man erkende, at det er
det. Det lægger virkelig op

sommer i boldens tegn.
Man fristes til at citere en
legende, for det her er et
win win site for alle!
"Football is a simple game;
22 men chase a ball for 90
minutes and at the end, the
Germans always win" -
Gary Lineker

Sådan slutter den
hemmelige udvikler sin
fortælling om det
spændende koncept, og
der er ingen tvivl om hans
dedikation til emnet.

Kom videre
Hvis du også synes, at
fodbold og forår er
synonymer, og hvis du
gerne vil vide mere om
konceptet (eller bare
gerne vil i gang med det
samme), så kan du finde
dem på facebook under
gruppen Urban
footballers, eller på
hjemmesiden
www.urbanfootballers.
com, hvor du allerede nu
kan gå I gang med at
tilføje og finde baner.

er interessant for vores
læsere. Forår betyder
tilbage til banerne på
Nørrebro og Vesterbro, ned
og spille bold med
drengene, mens man
chiller i solen, og laver det,
der høres til.
Man ved, at der i løbet af

foråret vil komme grineren
referencer til hændelser og
situationer, som udspillede
sig i kampenes hede fra
sidste år, udelukkende for
at tirre, udfordre og
provokere sine drenge, så
de er opsatte til de intense
kampe, der skal spilles i
løbet af sommerens levetid.

Foto: Fanciska  Alberte Johansen

"Jeg elsker at chille
rundt med drengene
på cyklen, ind og ud af
Københavns gader, på
udkig efter en ny
lækker bane"

"Urban Footballers
bygger udelukkende
på spillerdeltagelse
med stor fokus på
feedback fra spillerne,
så vi hele tiden
udvikler os i
fodboldens tegn. Vi er
ægte."
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DIN BY TIL HALV PRIS
Er det for godt til at være sandt? Med koncepter som TWO FOR ONE  og DOWNTOWN er der nu hjælp at
hente for den forbrugslystne seminariestuderende.

Billige tips til at øge din livskvalitet

Originale tips og ideer til en billigere tilværelse. Det' smart, det' billigt, det' kreativt, det
kaldes at være studerende.

AF LOUISE M. SØRENSEN OG METTE ROED NIELSEN.

AF LINE BAY-SMIDT OG CAMILLA TOLBOD

FOTO:  Screendump  fra  www.twoforone.dk .

Autentisk pizzadej
Er du træt af at have dej
og mel i hele køkkenet,
når du skal invitere
venner eller kæresten på
mad.Og er Nettos pizzadej
ikke autentisk nok? - Så
besøg din lokale pizza-
mand, og spørg, om du
ikke må give en flad tier
for en klump dej.

Bløde hænder
Smør dine hænder ind i
brugt kaffegrums og vask
det efterfølgende af. Ef-
fekten er bløde og smidige
hænder.

Citron på albuer
Har vinteren været hård
ved dine albuer? Så tag en
citron, skær den midt
over, og placer dine
albuer i en halvdel hver.
Når førtse omgang af
"Venner" er slut, er
effekten en guddommelig
blødhed.

Til kaffedrikkere
Hvis du elsker kaffe fra
Baresso, er det en fordel
at købe et gavekort til sig
selv, da man på denne må-
de opnår 5 % rabat hver
gang, man handler i Ba-
resso.

Billig tandlæge
Er det et år eller fem siden
du sidst var hos tand-
lægen? Vi har løsningen
til dig: Du skal blot booke
en tid hos en af byens
tandlægeskoler, der af og
til søger munde til at rode
rundt i.

Billig frisør
Er det sidst på måneden
og trænger dine lokker til
en kærlig hånd? Så tag og
book en tid på en af byens
mange frisørskoler, og du
slipper billigt.

Billigt cafébesøg
Dalle Valle på Fiolstræde
er både en café og en
cocktailbar. Hver lørdag,
søndag, mandag og tirs-
dag er der halv pris på
hele menukortet fra
kl.17-22. Kom mellem 17
og 18, hvis du vil være
sikker på et bord der er
lang kø!

Peder Oxe
Økologisk okseburger på
Gråbrødertorv 11 hver
mandag mellem 11.30 og
19. Vælg til burger enten
fadøl eller sodavand for 65
kr.

"Få mere for mindre" ,
sådan lyder konceptet
bag TWO FOR ONE.
Vi ser en stigende tendens
i samfundet, der peger i
retning af hurtige løsn-
inger, når det gælder
livsstil. Det har mange
virksomheder draget nyt-
te af i markedsøringen af
egne varer, hvilket har
fået virksomheder til at
indgå et samarbejde med
hinanden, for at opnå en
større efterspørgsel af
produkterne.
Finanskrisen har, for
nogle, sat en stopper for
overforbruget af luksus-
goder og den søde livsstil.
Dette har medført, at flere
virksomheder har været
nødsaget til at omlægge
deres strategier, og der-
med tænke i nyere baner.

Mange penge at spare
Det skal være nemt og bil-
ligt for den danske for-
bruger at shoppe sine
varer. Dette imøde-
kommer koncepter såsom
TWO FOR ONE og
DOWNTOWN, hvor du
kan få mere for mindre.

Koncepterne bygger på, at
vi som forbrugere kan
underholdes inden for
mange kategorier, hvor
den givne vare købes med
en besparelse på 50 %.
Koncepterne, som her er
præsenteret, har til fælles
at tilbyde oplevelser til
halv pris med en
tidsbegrænsning. Begge
koncepter rammer en
bred målgruppe, da der
tilbydes oplevelser inden
for mange kategorier. Der
er dog nogle væsentlige
forskelle:

To sider af samme sag
DOWNTOWN tilbyder
disse oplevelser på dags-
basis. Der bliver tilbudt
en ny oplevelse hver dag,
og man kan altså som for-
bruger slå til eller lade
være dag for dag. Hver
dags fristende tilbud på
din mail kan føre til en del
impulskøb, da man ikke
har et overblik over, hvad
de fremtidige oplevelser
fra DOWNTOWN bringer.
Man kan have en tendens
til at slå til mens tilbuddet
gælder.

Beslutningsprocessen
speedes op, og der er ikke
tid til mange overvejelser.
TWO FOR ONE er et bog-
koncept, hvor man køber
en samlet bog bestående
af en masse forud-
bestemte oplevelser, som
kan planlægges frem i
tiden inden for årets
udløb. Her ved man, hvad
man har af oplevelser.
Dette giver muligheden
for at overveje og plan-
lægge et givent køb. Hvis
man køber bogen, skal
man holde sig for øje, at
der er en engangsudgift på
495 kroner, det betyder, at
man skal bruge et vist
antal oplevelser, for at
bogen tjener sig ind. På
forhånd bør man også få
afklaret hvorvidt, det er
oplevelser man i forvejen
ville give sig selv. I så fald
kan der blive plads til lidt
ekstra luksus i
hverdagen.

En oplagt gaveidé
Begge koncepter er en op-
lagt gaveidé, da de rum-
mer alt fra cafébesøg til
adventureoplevelser.

står af kuponer, der hver
gælder for to personer.
Hvis du vælger at købe et
DOWNTOWN tilbud, gæl-
der dette også for to per-
soner. Du kan derfor glæ-
de dine forældre med et
wellness-ophold, din ven-
inde med en cocktail og
kæresten med brunch.
Der er et væld af mu-
ligheder, så det bliver
sværere at vælge.

Det ER sandt, og det ER
godt, alt efter hvilken si-
tuation man er i. Hvis
man blot tager sine for-
behold, skulle der være
rig mulighed for at opleve
sin by med lidt flere penge
på lommen. Grib chancen,
og lad dig blive inspireret
af nye oplevelser, samt få
lidt adspredelse til din
dagligdag.

Hvis du er vild med gode
tilbud, så tjek også disse
sider:
www.my2day.dk
www.sweetdeal.dk
www.takeoffer.dk

FOTO:  Line Bay-Smidt
Dalle Valle  finder du på Fiolstræde  3, Købehavn K.
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Humleruten - Mod hjemve
AF  ALLAN LINDSAY, ANDREAS B. LARSEN, JESPER A. BORRË ,
LASSE R. APEL, SISSE-SOFIE K. MADSEN

AF  LASSE R. APEL, SISSE-SOFIE K. MADSEN

En ølvejviser

Det er fredag formiddag,
du sidder og hænger lidt
med mulen i en lettere
langstrakt undervisnings-
time, mens du drømmer
dig til din hjemstavns
trygge rammer.

Selvom Frederiksberg er
et dejligt sted, og Thøger
kan gøre det ud for selv
den kærligste far, så er
der ikke noget galt i at
have en lille smule
hjemve. DET er dog ovre
nu, for her på redaktionen
har vi brygget en kur mod
hjemve sammen;
Humleruten, Danmark
rundt på ti øl, og så endda
i København.

Konceptet
Konceptet er nemt nok, vi
har fundet ti øl, der hver
især kommer fra hver sin
egn af Danmark, så du
kan finde ud af præcis
hvor i København, du kan
søge smagen af dit hjem,
din mark, og din trygge

vugge.

Ligeledes fungerer guiden
også som en hjælp til dig,
der gerne vil være
multikulturel inden for
Danmarks grænser, og
kende til smagen af hver
en egn i Frejas sal.

Nyd guiden, promillen og
alle de eksotiske smage,
du skal berige din gane
med, hvis du tager hele
turen på én gang.

Boblerne
Hvis du ikke er født og
opvokset i den køben-
havnske ølkultur, har vi
også lavet en lille guide
til, hvor du finder de helt
unikke øl oplevelser i
hovedstaden. Vi har valgt
et groft udvalg dog med
stor varietet.
Se nederst på siden.

København: Carlsberg/
Tuborg 4,5% - Børma Bar.
Vi lægger ud med noget,
vi alle kender. Carlsberg
og Tuborg behøver ikke
den store introduktion.
Kombinér dagens første øl
med et smil fra Birgit,
som står bag baren på
Børma.
Fredags åbent: 12.00 01.00
Nyelandsvej 21c-
Frederiksberg

Nordjylland: Thy
Pilsner Øko 4,6 % -
Vinstue 90
Vil du prøve smagen af
Nordjylland, så skal du
vælge en Thy pilsner.
Øllen har en fyldig smag
og er brygget for Thisted
Bryghus, der fejrede sit
100 års jubilæum i år 2010.

Fredags åbent: 11.00 02.00
Gl.Kongevej 90 Fr b.

Sjælland: Harboe
pilsner 4,6 - Netto
Længes du efter
provinsen på Sjælland, så
er det klassikeren fra
Harboe du skal have fat i.
Harboe Pilsner har en fin
smag af pilsnermalt og
humle og vækker minder
om tilrøgede bagsæder og
lange pilgrimsvandringer
til den nærmeste Netto.
Den nærmeste Netto:
åbningstider efter
lokation

Fyn: Odense Pilsner 4,6
% - Mc Kluds
Vil du være helt fynsk
inden i? Så er det Odense
Pilsner fra Albani som det
står på. Odense Pilsner er

fynboernes fortrukne øl,
og har eksisteret siden
1934.
Fun fact: Albani-
bryggeriet får humlen til
Odense Pilsner fra vores
naboer i syd, og øllen har
også sin helt egen
facebookside.
Fredags åbent: 14.00 02.00
Istedgade 126 - Vesterbro

Bornholm: Svaneke
Classic 4,6 Tryk bar
Den danske solskinds-
ø har selvfølgelig også
deres bud på en egnsøl.
Svaneke Bryghus
producerer den dejlige
Svaneke Classic. Øllen
har en udpræget glans og

som bornholmerne siger,
smager den lidt af
honningkage.
Fredags åbent: 12.00 05.00
Møntergade 24 København
K

Sønderjylland Fuglsang
Black Bird 5,0 % -
Charlies bar
Skulle du af heldige eller
uheldige grunde stamme
fra Sønderjylland, står
den på bryggeriet
Fuglsangs populærere
Black Bird. Øllen har en
fyldig karamelsmag, der
ligger blødt mod ganen, og
dens grove skum giver en
eksklusiv feel.
Fredags bar: 12.00 02.00
Pilestrædet 33 København

K

Østjylland: Royal
Pilsner 4,6 % -
Gefhärlich
Skulle du være fanget af
den Århusianske hjemve,
kan det dulmes ved et
besøg hos Gefährlich på
den charmerende Fælled-
vej. Royal Pilsner er
brygget på den særlige
Royal-malt og har en
kraftig frugtagtig duft,
hvilket skyldes en
balanceret dosis af
aromatisk humle.
Freddags åbent: 17.00 04.00
Fælledvej 7 - Nørrebr o

Mikkeller:
Hvis du vil prøve noget
andet end de almindelige
flaskeøl, så burde du slå
vejen forbi Mikkellers øl
bar på Vesterbro.
Mikkeller er en dansk
ølbrygger, som har
vundet mange priser for
hans fantastiske øl. Der er
mange forskellige øl i den

fantastiske bar. En god
start er Vesterbro Pils, da
dette er en øl, som de
fleste kan lide.
Viktoriagade nr. 8 B-C kl. -
Vesterbro Viktoriagade er
en side gade til
Vesterbrogade.

BOBLERE
Slowbeer:
På den berømte vinstue
90, som blandt andet er
med i serien Klovn, er det
muligt at smage deres
berømte slowbeer. Det
tager 15 minutter for at
skænke øllet fra
fadølsanlægget og til
glasset. Dette giver øllen
en helt fantastisk lethed,
som du ikke får andre
steder.
Gammel Kongenvej 90 -
Frederiksberg

Klub 34:
Den gamle klub 34 på
Istedgade, som besidder
Danmarks ældste
pornobiograf, er også en
bar om natten. Her er det
muligt at få den berømte
velskænkede fadøl. Hvis
du ikke ved, hvad en
velskænket er , er det et
MUST at opleve. Du
finder klubben lige i
midten af Istedgades
pornobælte, og du vil få
noget, du aldrig glemmer.
Det koster 50 kroner for

entreen, men så har du
også muligheden for at få
et frækt tilbud af diverse
køn. Selv om øllet bruser i
dine åre så pas på de
tvekønnede individer. For
det eneste der kommer ud
af det er, én øm endetarm
og et rygte der vil følge dig
som dårlig ånde.

Istedgade 34 - Vesterbro

Illustration: Jesper A. Borrë

Foto: Allan Lindsay
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Eksklusivt interview med professionshøjskolens pompøse personligheder

GODSEJERSØNNNEN
OG
KONGEN AF AMAGER
De kender sig selv og hinanden og har en mening om
det meste.   To lærerstuderende:
AF LISBETH DYHR, MATHILDE MADSEN OG JULIE RUDBÆK

Thøger - en ægte
aprilsnarskender
TEKST OG FOTO : LUISE
BRIXAprilsnarrens oprindelse ifølge Thøger

De bedste
aprilsnarre fra
2010
DFDS kan fortælle,
hvordan rederiet stiller
Oslobåden til rådighed for
et storstilet projekt, som
skal flytte Rundetårn til
Norge, hvor det skal
fungere som reklamesøjle
for København.

Og så vil de Konservative i
København lade
hovedstaden skifte navn
til Kobenhavn for at give
byen et mere
internationalt præg.

På svensk TV blev der den
1. april, fortalt hvordan
man havde opdaget at
bilister kunne få
trafiklysene til at skifte til
grønt, hvis man tog sin
remote med og trykkede på
1'tallet lige inden
lyskrydset. Efterfølgende
satte man kameraer op,
ved nogle af de mest travle
trafiklys, og kunne så filme
svenskere der trykkede løs
på deres fjernbetjening.

Ifølge Politiken vil Dansk
Sprognævn afskaffe det
stumme h og dermed gøre
det valgfrit, om man skal
skrive ord som hvad, hvor,
hjul og hjerne med h.

Illustration: MADS MØLLER

Kongen af Amager
Alex er 25 år (han holder
sig godt ( red .)). Han går
på hold 10.06. I fritiden er
han livredder. Og i øvrigt
kommer han fra Amager!

Beskriv dig selv med tre
ord: Nobel, dåseåbner og
Iceman -ligesom Carlos fra
Paradise.

Godsejersønnen
Claus er 26 år (holder sig
også godt( red .), men Alex
mener dog, at han er slidt
som Jokeren). Claus går
på hold 10.06. I fritiden
arbejder han på Café
Flottenheimer. Han er
godsejersøn og har
skotske aner.

Beskriv dig selv med tre
ord: Socialintelligent. Fra
sidelinjen indskyder klas-
se kammeraten Chris-
toffer, mener du
socialinkompetent? Helt
ærlig, hvor mange kan
ikke lide mig?! Protesterer
Claus. Hertil tilføjer han:
Charmetrold . Han af-
slutter med: Jeg vejer

mine ord med omhu, og jeg
er spontan.

Førstehåndsindtryk af
hinanden
Claus om Alex: I starten
tænkte jeg slet ikke fis'karl
om Alex. Det gør jeg måske
mere nu. Han er en sød,
ung mand med ta-
toveringer. Jeg havde ikke
troet, at han var så
outgoing, som han er!

Alex om Claus: Jeg
tænkte, at Claus var en
slap tøsedreng. Du er
meget bange af dig. Du er
angst jo! på nogen måder.
Hertil tilføjer Claus: Jeg er
sgu ikke angst, jeg bliver
bare ofte misforstået
Måske virker jeg arrogant
i starten, men jeg er i bund
og grund god nok. Alex
indrømmer dog: Ja okay,
du er ret hard-core.

Den gode madpakke?
Alex svarer straks: Maltes
køkken! Jeg har aldrig
haft madpakke med. Den
må ikke være våd, siger
Claus og fortsætter: Det

skal være en god
traditionel dansk mad-
pakke, rugbrød med
leverpostej. Agurk ved
siden, så den ikke bliver
våd. Alex tilføjer: Hvad
med sildemadder? Men
han bliver alligevel enig
med sig selv om, at han er
mest til kantinens cul-
ottesteg om fredagen er
bedst. Claus påpeger: Jeg
køber altså KUN te fra
kantinen. Kamillete en stor
kop. Tre om dagen. Når
man drikker kaffe, får
man en klam svedlugt, og
man skal altid ned og
skide i første time. Så det
er jeg stoppet med. Alex
nikker enigt: JA! Man
skider meget af kaffe.

Flåede eller hakkede
tomater?
Alex udbryder: Flåede!!
Og Claus siger: Jeg skal
bare have det, der er i
konservesdåser. Men det
skal ikke være klumpet.
Alex siger: Bare giv den én
med skeen .

Ikke ryger/ryger?
Jeg er selskabsryger. Med
tryk på selskab = derfor
har jeg aldrig røget på
Semi, siger Alex med en
flabet grin. Claus ryster
på hovedet og siger: Jeg
ryger alt fra smøger til
opium.

Charter- eller
adventureferie?
Alex virker ikke et
sekund i tvivl: Helt klart
adventure. Dykning, ski
eller riverrafting.
Charter! Jeg vil ikke
udenfor Europa, siger
Claus og fortsætter: Jeg
har hjemve efter en uge og
vil godt kunne komme
hurtigt hjem til Danmark.
Jeg bryder mig ikke om at
rejse udenfor Europa og se
alle de folk, der ikke har
det godt. Jeg føler med dem
og bliver ked af det på
deres vegne. Jeg er et meget
følsomt menneske. Alex
har kun at tilføje: Jeg
hader sand og bliver let
rød. Se bare mit ansigt
efter en uges ski.

Har I et råd til de andre
studerende på skolen?
Lad være med at pisse i
blomsterne! Det giver
virkelig ramaskrig, folk
bliver sindssyg sure og
udtrykker deres vrede på
Fredsnyt. Der er virkelig
politimænd i alle kroge,
siger Alex. Claus tilføjer:
Ja, lad være med at træde
ved siden af . Alex
opfordrer: Folk skal huske
at komme til fredags-
caféerne, men der skal
altså skrues ned for
musikken. Man kan ikke
have en samtale kl. 15 over
et spil backgammon
Claus siger opmuntrende:
Nyd det, det er i bund og
grund et fantastisk sted at
gå. Skolen har faktisk fået
en sølvmedalje for bedste
sociale fællesskab. Piger
skal dog måske være lidt
mere outgoing og friske på
det hele.

Vi ved alle, at vi kan
forvente at blive snydt
den 1. april hvert år, og
vi hylder glædeligt
denne tradition.

Ja, man bliver nærmest
skuffet, hvis ikke tv-
avisen eller ens ven tager

r**** på en. Men hvor
stammer denne
traditionen egentlig fra?

Det ved vores kære rektor
Thøger:
I 1500-tallets Frankrig,
startede året den 1. april
ordet hænger sammen

med det latinske verbum
aprilara, hvilket betyder
det der åbner sig- og ifølge
traditionen kom man til
vin og kage hos sine
venner og familie den 1.
april.

Da man senere tog den

beslutning at flytte
kalenderårets start til den
1. januar, mødte folk, den
1. april, op hos deres
venner og familie og når
der så blev serveret vin og
kage råbte de
APRILSNAR!

Der er af mange myter om
hvordan aprilsnarren
blev til... - Dette er
Thøgers!
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